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A Fidesz bezáratná 
a strandot  
- de Makón nem,  
csak Vásárhelyen

2. oldal 

Kiosztották  
a civil pénzek felét

6. oldal 

Naponta átlag 148 
turista éjszakázott 
augusztusban 
Vásárhelyen 

5. oldal 

TARNAY KRISTÓF ÁBEL

	 Vásárhely	 Művészetéért	
Díj	 lesz	 a	 Bessenyei	 Ferenc	
Művészeti	Díj	új	neve.	Már-
ki-Zay	 Péter	 szerint	 nincs	
joga	 B.	 Élthes	 Eszternek,	 a	
színész	 özvegyének	 megta-
gadni,	 hogy	 használják	 né-
hai	 férje	 nevét,	 de	 ők	 tisz-
teletben	 tartják	 a	 döntést.	
A	 polgármester	 azt	 mondta	
lapunknak,	 továbbra	 is	vár-
ják	a	kuratóriumba	B.	Élthes	
Esztert,	 bár	 azt	 elismerte,	
kicsi	 a	 valószínűsége,	 hogy	
részt	fog	venni.
 A díjat 2009 óta osztják ki, a je-
lenlegi állás szerint tavaly viselte 
utoljára a kétszeres Kossuth-díjas 
színművész nevét. A polgármester 
szerint azonban a névváltozáson 
kívül minden más változatlan ma-
rad a díj körül. A kitüntetést odaí-
télő kuratórium összetétele nem 
változik, a Vásárhelyi Művészi Díj 
a korábbi Bessenyei-díj jogutódja 
lesz, szeretnék folytatni a hagyo-
mányt – mondta lapunk kérdésére 
Márki-Zay Péter. A polgármester azt 

KULTÚRA • B. Élthes Esztert a polgármester 
szerint várják a kuratóriumba, szerinte ez 
csak tévedés

Bessenyei-
díj:	tiltás	után	
átnevezés

mondta lapunknak, továbbra is vár-
ják a kuratóriumba B. Élthes Esztert, 
bár azt elismerte, kicsi a valószínű-
sége, hogy részt fog venni.
Az átadó-ünnepség ezután is a 
Bessenyei Ferenc Művelődési Köz-
pontban lesz és oda meg fogják hívni 
a korábbi Bessenyei-díjasokat. Kér-
désünkre Márki-Zay azt mondta: 
nem értesítették előzetesen a szí-
nész özvegyét a döntésről és azóta 
nem érkezett tőle reakció feléjük.
Mint fogalmazott, lehet, hogy meg-
sértődve vissza fogja utasítani a 
részvételt, de a lehetőséget fel akar-
ják kínálni neki a kuratóriumban 
való részvételre. Kérdésünkre nem 
zárta ki annak a lehetőségét sem, 
hogy később újra felvegye a díj Bes-
senyei Ferenc nevét.

„Karcsi	megérdemelte	
volna”

 Mint arról januárban beszámol-
tunk, a konfliktus a színész özve-
gyével a nem hódmezővásárhelyi 
művészeknek odaítélt díjon robbant 
ki. 

Folytatás	a	2.	oldalon.

BOTTYÁN RÓBERT 

Dr.	Berényi	Károly	alpolgár-
mester	arra	hívja	fel	a	figyel-
met,	hogy	második	hete	las-
san	minden	nap	új	csúcsokat	
állít	be	a	koronavírus-fertő-
zötteket	mutató	létszámadat	
Magyarországon,	 ezért	 ve-
gyük	továbbra	is	komolyan	a	
járványhelyzetet.
 Berényi Facebook bejegyzésé-
ben rámutat: exponenciálisan nő a 
kimutatott esetszám szeptember 
elejétől kezdődőn, a tavaszi járvány-
hullámmal szemben pedig most a 
fiatalabb korosztályokban terjed a 
vírus. Az átlagéletkor már 30 év alatt 
van, óvodákban, általános- és kö-

KORONAVÍRUS • Kezdünk fásulttá válni, de a felelős magatartás 
elengedhetetlen

Már	tíz	felett	van 
a	fertőzöttek	száma

AZ ÖNKORMÁNYZAT MASZKOKAT ADOTT A HÁZIORVOSOKNAK TAVASSZAL  
FOTÓ: DR. BERÉNYI KÁROLY FACEBOOK OLDALA

TARNAY KRISTÓF ÁBEL

	 Ügyvédje	 elmondása	 sze-
rint	frakcióülésen	volt,	ezért	
nem	tudott	jelen	lenni	a	Sze-
gedi	 Bíróságon	 a	 K-Art	 és	
Szeviép-csőddel	 kapcsola-
tos	rágalmazási	ügy	tárgya-
lására.	A	magánvádló	távol-
maradása	miatt	 a	 tárgyalást	
október	 21-re	 halasztották.	
Márki-Zay	 Péter	 arról	 be-
szélt	a	bíróság	előtt,	szeret-
né,	ha	lefolytatnák	az	ügyet.
 Bár bejelentette a bíróságon, 
hogy nem tud jelen lenni, a bíróság 
nem találta meg, hogy országgyűlési 
képviselőként milyen halasztha-
tatlan feladata volt Lázár	Jánosnak, 

TÁRGYALÁS • Ha Lázár János a következőre sem megy el, akár le is 
zárhatják az ügyet

Lázár	nem	ment	el,	októberre	
halasztották	Márki-Zay	
rágalmazási	ügyét

ami miatt szeptember 16-án 13 órá-
tól nem tudott jelen lenni a Szegedi 
Bíróságon. Ügyvédje azt mondta: 
pártja frakcióülésén volt és erről 

be is fogják nyújtani az igazolást a 
szükséges határidőn belül.

Folytatás	a	3.	oldalon

A MŰVÉSZETI DÍJ TAVALY VISELHETTE UTOLJÁRA BESSENYEI NEVÉT

zépiskolákban vannak elszigetelten 
jelentkező esetek. 

Folytatás	a	4.	oldalon
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Az erről döntő kuratórium nagy 
része Nemcsák	 Károlynak, egy tag 
pedig Alföldi	Róbertnek adta volna a 
kitüntetést, ám egyiküket a többiek 
túl kormánypártinak, másikukat 
pedig túlságosan ellenzékinek tar-
tották (lapunknak ezt az egy tag, 
Kovács	Ágnes azt mondta, az örökös 
kivonult a teremből, miután jelezte 
voksát).
A kuratóriumot öt új taggal bővítette 
az elmúlt évben a közgyűlés, amely-
nek kapcsán a helyi kormánysajtó 
arról írt: ők ahhoz kellenek, hogy a 
bizottságban a polgármestert tá-
mogatóknak biztos többsége legyen. 
Ennek ellenére a grémium támo-
gatta Nemcsák kitüntetését, amit a 
közgyűlés azonban leszavazott – a 
tényleges döntést ugyanis az önkor-
mányzati képviselők hozzák meg, a 
kuratórium csak ajánlásokat tehet.
Bár az erről szóló közgyűlési dön-
tés zárt ülésen születik meg, azóta 
több szereplő utalt rá, hogy a Fi-
desz-frakció sem szavazta meg a 
színész kitüntetését.
Mindezzel együtt is a kormányközeli 
média igyekezett úgy kommuni-
kálni, hogy minél jobban ráégjen a 
városvezetésre a számukra egyéb-
ként sem kellemes ügy. A konfliktus 
ugyanis a díjátadón csúcsosodott 
ki: itt B.	 Élthes	 Eszter bejelentette, 
visszavonja a névhasználat engedé-
lyezését.
Mint mondta, azért, mert a díj 
odaítélésének körülményeit nem fo-
gadhatja el, ugyanis nem engedheti, 
hogy „a 20. század második felének 
legnagyobb színészének nevét bár-
milyen politikai csoportosulás a saját 
céljaira, reklámozására használja, 
nevével visszaéljen”. Akkor a polgár-
mester azt mondta lapunknak: az 
özvegy miután elmondta beszédét, 
kiment a teremből, a polgármester 
pedig utána ment, beszéltek, és ek-
kor azt mondta, hogy „Karcsi megér-
demelte volna”.

Nem	gondolták	túl	a	nevet

 Márki-Zay már az incidens utáni 
napokban arról írt közösségi olda-

KULTÚRA • A névváltozáson kívül minden 
más változatlan marad

Bessenyei-díj:	tiltás	
után	átnevezés

lán, hogy ha B. Élthes „a vásárhelyi 
színészóriás emlékét a továbbiakban 
nem kívánja díjjal is ápolni”, ak-
kor átnevezik a díjat. Ezt követően 
azonnal elindult az ötletelés már 
a polgármester Facebook-posztja 
alatt is.
Az egyik kommentelő kreativitása 
odáig ment, hogy talált egy Besse-
nyei nevű 18. századi költőt, akinek 
ugyan nincs kötődése Hódmező-
vásárhelyhez, de másik családhoz 
tartozott, így ezzel a trükkel akár így 
is meg is tartnák a bejáratott nevet. 
Végül úgy néz ki, nem bonyolították 
túl, az átnevezéssel gyakorlatilag 
nem lett neve a díjnak.
Márki-Zay	Péter arra a kérdésünk-
re, felmerült-e valóban a BFMK 
esetleges névváltása is, azt felelte: 
nem kért ilyet az özvegy és ő sem 
támogatna egy ilyen döntést. Mint 
mondta, ezt a Rapcsák-szobor el-
távolításával együtt annak kapcsán 
említette egy korábbi videójában, 
mint olyan döntés, amelyet támo-
gatna a város lakosságának egy ré-
sze, de ő ellenez.
A mostanihoz hasonló kompro-
misszumként említette a Hódtói 
Pihenőpark esetét, amikor Almási	
István korábbi polgármesterről és 
Kossuth	Zsuzsannáról, a ’48-49-es 
szabadságharc kórházi főápolójáról 
is felmerült a közpark elnevezése, 
majd végül egy semleges döntés 
született. Mint mondta, a készülő 
városkártyának lesz e-demokrácia 
alkalmazása, ahol az ilyen kérdé-
sekről szavazhatnak majd a város 
lakói.

B.	Élthes	Eszter	szerint	
véletlenül	maradhatott	
benne	a	kuratóriumban

 A Délmagyar.hu újságírója be-
szélt az özveggyel, aki elmondása 
szerint tőle hallott először arról, 
hogy továbbra is szerepel a bíráló 
bizottságban. A lapnak azt mondta: 
szerinte valószínűleg elírás lehet, 
véletlenül felejthették benne a nevét 
a névsorban.

BEREI ERZSÉBET ZONGORA-MŰVÉSZTANÁR ÉS DRATSAY ÁKOS FUVOLAMŰVÉSZ, 
ZENETANÁR, JELEN ÁLLÁS SZERINT A BESSENYEI-DÍJ UTOLSÓ KÉT KITÜNTETETTJE

KORONAVÍRUS • A város a megvont támogatások visszaadásának 
függvényében dönt a javaslatokról

A	Fidesz	bezáratná	 
a	strandot	–	de	Makón	
nem,	csak	Vásárhelyen

SOÓS KATA

	 A	vásárhelyi	Fidesz	össze-
állított	egy	javaslatcsomagot	
a	 városvezetésnek,	 miként	
kellene	 szerintük	 védekezni	
a	 koronavírus-járvány	 ter-
jedése	ellen.
 Íme a hódmezővásárhelyi Fidesz 
10+1 pontja:
1. Az idősek, a hajléktalanok és a 
legkisebbek ellátásában dolgozókat 
haladéktalanul tesztelje a város! 
2. A háziorvosok és a házi gyermek-
orvosok számára biztosítson az ön-
kormányzat COVID19 betegek ellá-
tásához is alkalmas védőeszközöket: 
overálokat, FFP 2/FFP3 maszkokat 
és arcvédőket, a napi munkához 
megfelelő mennyiségben! Az alap-
ellátásban dolgozó háziorvosok 
életkoruk és munkájuk miatt is 
fokozottan veszélyeztetettek. Mun-
kájuk elengedhetetlen a lakosság el-
látásához, különösen járvány idején. 
Védjük őket, hogy segíthessenek! Az 
egészségügyi alapellátás biztosítása 
nem állami, hanem önkormányzati 
feladat!
3. Valamennyi önkormányzati in-
tézményben vezessék be a belépés-
kori kötelező lázmérést, valamint a 
kötelező maszkhasználatot. Ne csak 
az ügyintézőket védjék, hanem a 
folyosókon várakozó ügyfeleket is 
a kötelező maszkhasználattal és a 
gyorsított ügyintézéssel! Ne kelljen 
az ügyfeleknek tömegben várakoz-
niuk, amíg találnak a panaszukhoz 
ügyintézőt.
4. Minden önkormányzati intéz-
ményben végezzenek naponta teljes 
körű fertőtlenítő takarítást! A men-
zákon szigorítsák meg a higiéniai 
előírásokat!
5. Azonnali hatállyal zárják le a lá-
togatók elől a Török Sándor Sport-
fürdőt és Gyarmati Dezső Spor-
tuszodát, valamint minden zárt terű 

sportlétesítményt! Halasszák el a 
fedett helyen tervezett csoportos 
programokat. Havasi Katalin hoz-
zátette, ezekben a létesítményekben 
különösen fokozott a fertőzésve-
szély, hiszen a testmozgás fokozott 
kilégzéssel jár.
6. Térítésmentesen biztosítson a 
város a kockázati csoportban élők 
számára segítséget a gyógyszereik 
kiváltásában, a bevásárlásban és az 
ebéd kiszállításban, annak érdeké-
ben, hogy az idős vagy beteg embe-
rek minimálisra tudják csökkenteni 
a számukra kiemelten veszélyes 
személyes érintkezéseket!
7. Valamennyi 65 év feletti vásár-
helyi polgár számára biztosítson 
az önkormányzat, a Tisztiorvosi 
Szolgálattal egyeztetett minőségű 
orrszájmaszkokat!
8. Állítsanak fel higiénés, fertőtlení-
tő pontokat a város legforgalmasabb 
részein!
9. Biztosítsák az iskolabuszokon 
a maszkokat a gyermekeknek, 
valamint a buszok napi kétszeri 
fertőtlenítését. Fokozzák a tömeg-
közlekedésben résztvevő buszok 
fertőtlenítését, és tegyék ingyenes-
sé a parkolást a városi ügyintézés, 
vásárlás meggyorsítása érdekében. 
Az önkormányzat ebből származó 
bevétele nem lehet fontosabb, mint 
a vásárhelyiek védelme.
10. A társfertőzés fokozott kockáza-
ta miatt az azt igénylő vásárhelyiek 
számára biztosítsák ingyenesen az 
influenza elleni védőoltást. Havasi 
Katalin hozzátette, nem mindenki-
nek ingyenes ez a védőoltás, de most 
kiemelten fontos, hogy mindenki 
elérje térítésmentesen, hiszen ha 
„sima” influenzával fertőződik meg 
valaki, aki legyengül az immun-
rendszere, a koronavírust köny-
nyebben elkaphatja, vagy súlyosabb 
lefolyással lehet számolni.
+1. Az élet védelme mellett a meg-
élhetés, a helyi gazdaságvédelme is 

elengedhetetlen.A korábbi önkor-
mányzatok sikeres válságkezelésé-
hez hasonlóan biztosítson a város 
célzott, munkahely megőrző és 
munkahely teremtő támogatásokat 
a helyi vállalkozásoknak. Egy erre 
elkülönített költségvetési alapból 
segítse az önkormányzat a munka-
vállalókat és a helyi cégeket.

Márki-Zay	Péter	válasza	
arra	a	kérdésre,	hogy	mit	
szól	a	helyi	Fidesz	10+1	
pontos	javaslatához:

„Köszönjük szépen a Fidesz járvá-
nyügyi javaslatait. Nagy érdeklő-
déssel várjuk ezek megvalósítását 
Makón, az eredmények és tapasz-
talatok, valamint az eddig előlünk 
eltitkolt részletes adatok, illetve 
tőlünk megvont anyagi források 
visszaadása függvényében döntünk 
a kórházigazgató asszony és pártjá-
nak javaslatairól.”
Azt tudni kell, hogy míg tavasszal a 
járvány első hulláma idején a Pol-
gármesteri Hivatalnak megküldték a 
járványügyi határozatokat – az első 
koronavírusos beteg sajtóban való 
megjelenésének másnapjától. A ha-
tározatokból kiderült, hogy ki miért 
van hatósági karanténban, mikortól 
és meddig.
Ez különösen fontos volt az ön-
kormányzat számára, hiszen akkor 
az önkormányzatok feladata azok 
ellátása, akik valamilyen okból nem 
tudják személyes szociális hálójukat 
latba vetve megoldani ezt.
Most a második hullám kezdetekor 
egy hétig kapott a hivatal járvá-
nyügyi határozatokat, azután már 
nem. A hivatal érdeklődésére Juhász 
Tünde kormánymegbízott arra hi-
vatkozott, hogy sem a Polgármesteri 
Hivatal, sem a jegyző, sem a polgár-
mester nem jogosult a járványügyi 
határozatokban foglalt adatok keze-
lésére. 

A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI FÜRDŐ
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Mivel a magánvádló nem volt jelen, 
így a Márki-Zay Péter elleni rágal-
mazási ügy tárgyalását el kellett 
halasztani.
A fideszes képviselő azért jelentette 
fel az ellenzéki polgármestert, mert 
elmondása szerint kapcsolatba hoz-
ta őt a Szeviép és a K-Art cégek csőd-
jével kapcsolatosan. Az ügyben ezért 
rágalmazás miatt feljelentést tett 
a hódmezővásárhelyi városvezető 
ellen. Annak a tárgyalását azonban a 
feljelentő személyes jelenléte nélkül 
nem lehet lefolytatni.
A bíróság a tárgyalást ezért elnapol-
ta október 21-én délután 13 órára, 
amikor szintén a Szegedi Bíróságon 
tárgyalják az ügyet. Márki-Zay a bí-
róság épülete előtt lapunk kérdésére 
arról beszélt, reméli, hogy legköze-
lebb eljön Lázár és megtartják a tár-
gyalást. Szerinte a magánvádlónak a 
munkahelyi elfoglaltságától függet-
lenül kötelessége lett volna eljönnie, 
ennek hiányában a bíróság akár le is 
zárhatja az ügyet.
– Kifejezem azt a reményemet, hogy 
ez az ügy ez folytatódni fog és bizonyí-
tási eljárásra is sor kerülhet, ugyanis 
a Lázár úr följelentésében foglaltakat 
bár elmondtam, de a tényállást nem 
valósítottam meg. Az ő jó hírnevét 
semmiképpen nem sértettem meg és 
természetesen semmilyen valótlant 
nem állítottam, amit bizonyítani is 
tudunk – fogalmazott Márki-Zay 
Péter. Azt is mondta: furcsa szerinte, 
hogy nem az Európai Csalás Elleni 
Hivatal-t perelte be a fideszes kép-
viselő, mert szerinte ha valaki kor-
rupcióval vádolja Lázárt és Tiborcz 
Istvánt, a miniszterelnök vejét, ak-
kor ők azok.

TÁRGYALÁS • Ha Lázár János a következőre sem megy el, akár le is 
zárhatják az ügyet

Lázár	nem	ment	el,	októberre	
halasztották	Márki-Zay	
rágalmazási	ügyét

MÁRKI-ZAY PÉTER A SZEGEDI BÍRÓSÁG FOLYOSÓJÁN

A polgármestert az ügyben egyéb-
ként az azóta elhunyt Erdélyi Miklós 
képviselte, most irodagondnokként 
Hamvas Ödön vállalta a polgármes-
ter jogi képviseletét. Még Erdélyi in-
dítványozására egyébként az ügyben 
beidézték a K-Art volt tulajdonosait 
és Szabó Bálint szegedi jogászt is, 
aki a Szeviép-károsultak egy részét 
védte.
Ő is előkerül ugyanis a két ominózus 
kijelentés egyikében, amely miatt 
Lázár feljelentést tett. Az egyikben 
Márki-Zay egy online videójában 
azt mondta: „Lázár János nemcsak 
sikeresen csődbe vitte a K-Artot annak 
idején, hanem a károsultaknak ígért 
kártalanítást és ezt azóta sem tette 
meg”. A másikban pedig a károsul-
takat képviselő Szabóról, aki az ügy-
ben gyakran támadta Botka László 
szegedi polgármestert, azt mondta: 
pénzt kaphatott a kártérítésekből.
„Lázár János nem azért kastélytu-
lajdonos, mert visszacsorgattak neki 

pénzt, hanem nyilván a tehetsége 
folytán tett szert igen tetemes vagyon-
ra, bár nyilván ő folyamatosan állami 
alkalmazott volt” – hangzott a má-
sodik kérdéses mondat.
Az ügyben kerestük telefonon Lázár 
János irodáját, ahol azt mondták: 
e-mailben küldjük el a kérdéseinket. 
Elküldtük tehát, amelyekben arra 
vagyunk kíváncsiak, legközelebb ott 
lesz-e a képviselő, ha nem, akkor 
számít-e arra, hogy emiatt meg-
szüntetik az eljárást. Lapzártánkig 
nem kaptunk választ.
Szabó Bálintot viszont elértük, aki 
a mai tárgyaláson is ott volt, mint 
kérdésünkre elmondta: most nem 
idézték be tanúnak, csak érdeklő-
dőként volt jelen, de ha ezt megte-
szik, akkor ebben részt fog venni, 
mivel független tanúnak tartja 
magát. Mint fogalmazott, a cégek 
csődügyében oszlik a felelősség és 
visszautasította, hogy Lázár embere 
lenne. 

JOGTUDATOSSÁG • Két irodában segítenek 
a vásárhelyieknek

Majdnem	százan	
kérdeztek	a	jogaik-
ról	a	Kossuth	téren

TARNAY KRISTÓF ÁBEL

	 Hét	 szakszervezet	 pro-
jektjét	 népszerűsítették	 a	
kitelepüléssel,	 ahol	 legin-
kább	a	munkajogokról	lehet	
kérdezni.
 – Az elmúlt öt órában, mióta itt 
vagyunk, olyan nyolcvan-kilencven 
ember jött ide érdeklődni – mond-
ja kérdésemre Dr. Szalóki Bence 
jogász, a Jogpontok ingyenes jogi 
tanácsadó iroda jogásza, akik a 
Kossuth térre kitelepülve várták az 
elsősorban munkajoggal kapcsola-
tos kérdéseket. Azt azért mindjárt 
hozzáteszi, hogy ebből csak 15-20 
embernek volt tényleg jogi kérdése. 
Mások csak észrevették a sátrat és 
odament, de volt, aki olvasott róla, 
hogy lesz ilyen lehetőség és direkt 
így jött ki.
A projekt leginkább munkajoggal és 
az ahhoz kapcsolódó területekkel 
foglalkozik, például a társadalom-
biztosítással, társasági adóval, vagy 
a cégjoggal. De Szalóki Bence azt 

mondja, van aki másról kérdez, pél-
dául öröklésről, közös tulajdonról. 
Bár siet hangsúlyozni, hogy egy jo-
gász nem ért mindenhez, azt mond-
ja: nekik is igyekeznek a jogi tudásuk 
alapján segíteni.
– Volt olyan munkavállaló, aki egy 
valószínűsíthető munkaszerző-
dés-módosítás kapcsán kért tőlünk 
tanácsot – mondja precíz megfogal-
mazásban a jogász, majd érdeklődé-
semre lefordítja: arra volt kíváncsi, 
kötelező-e aláírnia, ha a főnöke mó-
dosítani akarja a munkaszerződését.
A társadalombiztosítás kapcsán so-
kan érdeklődnek mostanában a csa-
ládi adókedvezményről, a babaváró 
hitelről és a CSOK-ról is. A Jogpon-
tokat egyébként hét szakszervezet 
konzorciuma üzemelteti. Az ilyen, 
uniós támogatással létrejött kitele-
pülések az állandó jelleggel működő 
irodákat népszerűsítik, akiket elér-
hetünk személyesen, telefonon és 
online. Hódmezővásárhelyen is van 
két ilyen iroda, a Szegfű és a Zrínyi 
utcában. 

DR. SZALÓKI BENCE JOGÁSZ VÁRTA A KÉRDÉSEKET

REKONSTRUKCIÓ • 30 éve elhagyatott a 30 hektáros terület

Megújulhat	a	Kútvölgyi	Népszanatórium
BUDAI DÁNIEL

	 A	 természet	 már	 elkezd-
te	elfoglalni	a	kútvölgyi	volt	
népszanatórium	 épülete-
it	 és	 vandálok	 is	 kárt	 tettek	
bennük.	A	több	mint	8	hek-
táros	 területnek	 új	 tulaj-
donosa	 van,	 Csikós	 Sándor	
most	 igyekszik	 megakadá-
lyozni	 a	 további	 állagrom-
lást,	 tavaszra	 pedig	 a	 teljes	
zöldfelület	 rendbehozza.	 A	
tervei	szerint	a	patinás	épü-
letegyüttes	 új	 funkciókkal,	
de	 régi	 pompájában	 éled	
majd	újjá	a	jövőben.
 A kútvölgyi népszanatórium 1910. 
januárjában nyitotta meg kapuit. 
A Hódmezővásárhely által fenn-

tartott intézmény elsődleges célja 
az akkoriban népbetegségnek szá-
mító tüdőbaj elleni küzdelem volt. 
A tüdőszanatórium a több mint 70 
éves működése alatt 5 melléképület-

tel is bővült, ám 1981-ben megszűnt 
az eredeti rendeltetése, a rendszer-
váltás után véglegesen bezárta ka-
puit. Az enyészetnek indult patinás 
épületegyüttes egy új tulajdonossal 

 ÍGY NÉZETT KI EGYKOR A NÉPSZANATÓRIUM FŐÉPÜLETE

most megmenekülhet a pusztulás-
tól. 
Az önkormányzat részéről készítet-
tek egy tanulmányt. Az 5 épületből 
3-at életveszélyesnek nyilvánították 
- mondja Csikós Sándor. - A nagy 
tetők hozzák lefele a vizet és mivel a 
vízelvezetés nem volt megoldva, az 
épületek súlyos károkat szenvedtek. 
Állagmegóvással fogjuk kezdeni. 
Nem kis falat lesz. A vízelvezetés 
lesz az első lépés. Utána jön a külső 
állagmegóvás. Ezután kezdünk majd 
el beszélgetni, hogy az épületeknek 
tudjunk valami funkciót adni.
A beavatkozás különösen fontos 
mert az egyik épületet már az ösz-
szeomlás fenyegeti. Tavaszra rend-
be hozzák a szanatóriumhoz tartozó 
parkerdőt is és a többi zöldterületet. 
Ekkor jobban látható lesz, hogy mi-

lyen állapotban van a terület, és a 
rekonstrukció egy újabb szakaszába 
léphet. 

FOTÓ: NÉPSZANATÓRIUM
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KORONAVÍRUS • Kezdünk fásulttá válni,  
de a felelős magatartás elengedhetetlen

Már	tíz	felett 
van	a	fertőzöttek	
száma

Folytatás	a	címlapról

Felidézte, a tavaszi 4 esetszám meg-
viselte a közvéleményt, mindenki 
igyekezett betartani a korlátozáso-
kat. Most úgy tűnik számára, hogy 
már kezdünk fásulttá válni a hely-
zettel szemben.
„Elfogadtuk, hogy minket elkerül a 
járvány valami oknál fogva. Így le-
gyen, de a felelős magatartásunk elen-
gedhetetlen feltétele ennek!” – fűzte 
hozzá.
Szeptember elején először egy helyi 
óvodából érkezett a hír egy ott dol-
gozó óvónő megfertőződéséről, aki 
szerencsére nem adta tovább a ví-
rust. Mind a munkatársait, mind az 
óvodai csoport tagjait a járványügyi 
hatóság leszűrte. Következett egy 
általános iskola tanára, aki Covid19 
pozitív lett. Az osztálya két héten 
át otthon maradt és a diákok online 
internetes oktatásban részesülnek. 
Azután jött a következő általános 
iskola már kettő víruspozitív tanár-
ral, szintén választható vírusteszte-
léssel, háziorvosi közreműködéssel. 

Majd egy vásárhelyi középiskola is 
jelezte, hogy egyik diákja Covid19 
pozitív. Kötelező kontakt-szűrést 
itt sem rendeltek el, de az osztálya 
diákjait 2 hétre az iskolából kitil-
tották, miközben online oktatásban 
részesülnek.
Berényi	 Károlynak tudomása van 
az ellátottjai között egy óvodás és 
bölcsődés testvérpárról, akiknek az 
édesanyja Covid19 pozitív, és inten-
zív osztályos kezelést kap tüdőgyul-
ladása miatt. De kérte nála a fia 
szűrését egy egészségügyi dolgozó 
is, aki munkahelyén, egy mikrobio-
lógiai laboratóriumban kapta el a 
fertőzést.
A tavaszi 3 hónap alatt észlelt 4 
vásárhelyi esettel szemben ma 
már jóval 10 felett van az ismert és 
igazolt vírusfertőzöttek száma vá-
rosunkban. És ne feledjük, ez csak 
két hét „eredménye”. És ennél fel-
tételezhetően csak jóval több eset 
lehet szűkebb környezetünkben is. 
– fogalmazott Hódmezővásárhely 
alpolgármestere. 

MÉG ÁPRILISBAN A KÖZPONTI ORVOSI ÜGYELET DOLGOZÓINAK 200 DB ARCMASZKOT 
ÉS 10 DB FEJMASZKOT ADOTT ÁT AZ ÖNKORMÁNYZAT.  

FOTÓ: DR. BERÉNYI KÁROLY FACEBOOK OLDALA

KÖZLEKEDÉS • Már óránként járhatnának a 
helyi buszok

Felmérik,	mennyibe	
kerülne	a	sűrítés
TARNAY KRISTÓF ÁBEL

 Még az otthoni karanténba vo-
nulása előtt találkozott Márki-Zay 
Péter polgármester a Volánbusz 
vezetőjével, Németh Tamással és 
szakértőjével, Mészáros Antallal, 
akivel átbeszélték, hogy mi lenne, ha 
nem két óránként járnának a helyi 

buszok Hódmezővásárhelyen.
A Polgármesteri Hivatal közlése 
szerint felmérik, mennyivel kerülne 
többe, ha már óránként jönne a busz. 
Lakossági javaslatok alapján új út-
vonalak kialakításáról is beszéltek, 
illetve a megörökölt és vitatott régi, 
félszáz milliós adósságról, továbbá a 
majd a városkártyával ingyen hasz-
nálható tömegközlekedésről. 

GAZDASÁG • A tulajdonos szerint a K-Art csődjét az önkormányzat 
okozta

Szeviép	és	K-Art	csőd:	határ-
időket	túllépő	önkormányzat,	
ismeretlen	károsultak
BOTTYÁN RÓBERT

	 A	Lázár	János	kontra	Már-
ki-Zay	Péter	per	kiváltó	okai	
a	 Szeviép	 és	 a	 K-Art	 cégek	
csődjével	 kapcsolatos	 kije-
lentések	 voltak.	 Megpró-
báltuk	összeszedni	a	két	cég	
bukásával	 kapcsolatos	 tud-
nivalókat.

A	K-Art	egykori	tulajdonosa	
szerint	 a	 csődjét	 elsősorban	
az	 önkormányzat	 szerző-
désszegő	magatartása	okoz-
ta
 A K-Art cégcsoport három vál-
lalkozása PPP konstruckióban meg-
építtette a Balogh Imsi Sportcsarno-
kot, 2008-ban adták át. Kendi	Imre, 
egykori K’Art tulajdonos az Átlát-
szónak 2018 nyarán azt mondta, a 
Lázár	 János vezette önkormányzat 
2010-től nem fizette a szerződésben 
szereplő 107 milliós éves szolgál-
tatási díjat. Elmondása szerint az 
önkormányzat egyetlen alkalom-
mal sem fizetett időben, sőt az első 
három hónapot sem fizették ki. A 
cégnek a bank előírása miatt három 
havi törlesztőrészletet a számlán 
kellett tartania, azonban emiatt és a 
válság miatt ez nem sikerült.
A csarnokot nem tudták kiadni, vé-
gül 2011-ben fizetési meghagyást 
adtak be a Lázár	 János vezette ön-
kormányzat ellen. Kendi elmondása 
szerint ennek az lett a vége, hogy 
egyoldalúan felmondta az önkor-
mányzat a szerződés, majd felje-
lentette a K’Art-tot a közbeszerzési 
bíróságnál, a NAV-nál, az ügyész-
ségnél, valamint kártérítési pert 
indított.
A hatóságok nem marasztalták el 
őket, az önkormányzat minden pert 
elvesztett, de még akkor sem fizet-
tek nekik. A bank felmondta a cég 
hiteleit, így 2013-ban csődbe men-
tek.
Kendi	 Imre szerint a K’Art cégcso-
port csődjét elsősorban az önkor-
mányzat szerződésszegő magatar-
tása okozta. Abban az időben Lázár	

János volt a polgármester, erre utalt 
Márki-Zay	 Péter is videós beszá-
molójában: „Lázár János nemcsak 
sikeresen csődbe vitte a K-Artot annak 
idején, hanem a károsultaknak ígért 
kártalanítást és ezt azóta sem tette 
meg”.
A kártalanításról már 2016-ban le-
hetett olvasni. Szabó	Bálint, a K’Art 
károsultak képviselője sajtótájé-
koztatón beszélt arról, hogy Lázár	
János, mint a térség országgyűlési 
képviselője többször fogadta őt és az 
alvállalkozókat. Miniszterelnöksé-
get vezető miniszterként beosztott-
jához, közigazgatási államtitkárhoz, 
Vidoven	 Árpádhoz utalta az ügyet, 
annak mielőbbi megoldása érdeké-
ben. Négy évvel ezelőtt azt mondták, 
hogy „az alvállalkozók kártalanítása 
folyamatban van.”

Csak	néhány	cégnév	
ismert	a	szeviépes	
kártalanításból

A Szeviéppel kapcsolatban Már-
ki-Zay azt mondta: „Lázár János nem 
azért kastélytulajdonos, mert vissza-

csorgattak neki pénzt, hanem nyilván 
a tehetsége folytán tett szert igen tete-
mes vagyonra, bár nyilván ő folyama-
tosan állami alkalmazott volt”.
2018-ban Lázár	 János közbenjá-
rásával 2,4 milliárd forint költség-
vetési pénzt fizettek ki a Szeviép 
csődje miatt, a közlések szerint 150-
160 vállalkozás között. Érdekesség, 
hogy miután kifizették a pénzt, nem 
közölték, kik voltak azok a károsul-
tak, akik tíz év után részesülhettek 
a kormány által kiosztott pénzből. 
Csak néhány cégnevet lehet tudni, 
így például a HÓDInvest-FAKTOR 
Kft.-t, a Pannon Útépítő Kft.-t, a 
Csavarker Plusz Kft.-t. Ezekről a cé-
gekről egyébként kiderült, hogy nem 
kellett őket talpra állítani, mindhá-
rom nyereséges volt.
Lázár	 János és Szabó	 Bálint több-
ször egyeztetett a szeviépes kárta-
lanítás előtt. Utóbbi egyszemélyes 
cége 2017-ben alig haladta meg a 4 
milliót, a kárpótlás idején közel har-
mincszoros, egészen pontosan 114,7 
millió forintos bevételt könyvelhe-
tett el. 

A K-ART IRODÁJA

KORONAVÍRUS • Hőemelkedés felett nem lehet bemenni

Kötelező	a	testhőmérséklet	
mérése	a	városházán	is
SOÓS KATA

	 Hétfő	 óta	 a	 városházán	
a	 koronavírus	 elleni	 véde-
kezés	 kiegészült	 a	 kötelező	
testhőmérséklet	 mérésével.	
Eddig	csak	a	maszk	haszná-
lata,	 a	 kézfertőtlenítés	 és	 a	

távolságtartás	volt	kötelező,	
illetve	a	munkatársak	foko-
zottan	fertőtlenítették	a	kö-
zösségi	tereket	is.
 Szeptember 21. ótal, a városveze-
tés döntése értelmében belépéskor 
kötelező a testhőmérséklet-mérés, 
amit a portások végeznek érintés 

nélküli készülékkel. A lázmérő fény 
és hangjelzéssel jelez, ha valakinek 
láza, hőemelkedése van. Akinek a 
testhőmérséklete meghaladja a 37 
fokot, nem jöhet be a városházára. 
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KORONAVÍRUS • A polgármester szerint 
kevés a központi tájékoztatás

Márki-Zay:	a	
Nádor	utcai	gyors	
intézkedés	jó	példa	
volt,	most	viszont	
kevés	információt	
kapunk
BOTTYÁN RÓBERT 

	 Hódmezővásárhely	 pol-
gármestere	 úgy	 látja,	 ko-
moly	 visszalépés	 történt	 a	
tájékoztatásban.	 Szerinte	
ennek	a	megugrott	esetszá-
mok	 miatti	 leterheltség	 le-
het	az	oka.
– Sajnos nincs már olyan iskola, 
vagy óvoda Hódmezővásárhelyen, 
ahol ne lenne valaki bármilyen for-
mában érintett. Bízom benne, hogy 
enyhe lefolyású marad a mostani 
fertőzötteknél a vírus, az idősek, 
krónikus betegek pedig izolálva 
maradnak – fejtette ki médiacent-

rumunknak, Skype-os interjújában 
a polgármester.
Márki-Zay szerint ,,még az első 
hullámhoz képest is komoly vissza-
lépés van a kormányhivatal és a kór-
ház részéről tapasztalható együtt-
működésben.” Most például még a 
határozatok sem jutnak el hozzájuk 
a karanténosokról, pedig ugyanez a 
kormányhivatal Szegeden megadja a 
tájékoztatást.
A polgármester nagyon jó példának 
tartja, amikor a Nádor utcai óvo-
dában gyorsan léptek és teszteltek. 
Most viszont nagyon kevés infor-
mációt kapnak, szerinte azért, mert 
nagyon nagyok az esetszámok, le 
vannak terhelve a szakemberek. 

A NÁDOR UTCAI ÓVODÁBAN GYORSAN LÉPTEK ÉS TESZTELTEK

MODERN VÁROSOK PROGRAM • A határ-
védelem jegyében

Új	kápolna	épül	a	
laktanyában
BÍRÓ DÁNIEL

	 Új	 kápolna	 épül,	 illetve	
gépjárműjavító	 műhelyt	 és	
mosót	 alakítanak	 ki	 a	 vá-
sárhelyi	 laktanyában	 abból	
a	 300	millió	 forintból,	 amit	
a	 Modern	 Városok	 Prog-
ramjából	 csoportosították	
át	a	Honvédelmi	Minisztéri-
um	részére.	Lázár	János	és	a	
kormány	szerint	a	fejlesztés	
összefügg	 a	 határvédelem-
mel.
 Még július derekán jelentette be 
Lázár János, hogy 300 millió forint 
értékben újabb fejlesztés indul a 
vásárhelyi Zrínyi Miklós laktanyá-
ban. A honatya hivatalos Facebook 
oldalán azt írta: „az elmúlt években 
többször is bebizonyosodott, hogy a 
határvédelem igenis fontos ügy. Le-
gyen szó migrációról vagy éppen a 

vírus okozta helyzetről. Ebben mindig 
hatalmas szerepe volt a hódmező-
vásárhelyi laktanyának. Éppen ezért 
modernizálni kell. Erre most a Modern 
Városok Program keretében 300 millió 
Ft-ot különített el a kormány. Indulhat 
a munka!”
A Magyar Közlönyben megjelent 
kormányhatározat már konkré-
tabb volt. A dokumentum szerint 
„a laktanyának a Magyar Honvédség 
államhatár őrzésében való közremű-
ködéséből fakadó további fejlesztése 
szükséges, amelynek keretében a lak-
tanya területén belül meglévő épületek 
felújításával és új épületek építésével 
egy új kápolna, gépjárműmosó és gép-
járműjavító műhely jöjjön létre.” 
A beruházás fedezeteként 300 millió 
forint átcsoportosítását rendelték 
el, mégpedig a Modern Városok 
Programjából a Honvédelmi Mi-
nisztérium részére. 

TURIZMUS • Fellendült a belföldi turizmus

Naponta	átlag	148	
turista	éjszakázott	
augusztusban	
Vásárhelyen
BÍRÓ DÁNIEL

	 Másfélszer	 annyi	 vendé-
géjszakát	 töltöttek	 el	 Hód-
mezővásárhelyen	 a	 turisták	
augusztusban,	 mint	 július-
ban,	 de	 így	 is	 csak	 a	 tavaly	
nyári	forgalom	felét	érték	el	
a	 helyi	 szállásadók.	 Orszá-
gosan	 viszont	 csúcsot	 dön-
tött	 a	 belföldi	 turizmus	 az	
év	 nyolcadik	 hónapjában:	 a	
vendégszám	300	ezerrel	ha-
ladta	meg	a	tavaly	augusztu-
si	mutatót.	
 4580 vendégéjszakát regiszt-
ráltak augusztusban a vásárhelyi 
szállásadók. Ez a szám júliusban 
3322 volt. A közel 50 százalékos 
növekedés kapcsán Tülkös	 Ildikó 
idegenforgalmi referens lapunknak 
úgy fogalmazott, abszolút érezhető 
volt nyáron a belföldi turizmus fel-
lendülése. 
- Városunkba is sokan jöttek az or-
szág minden pontjáról. Leginkább 
a kisgyermekes családok, mely a 
Kajla kampánynak volt köszönhető, 
hiszen az irodánkban elérhető volt a 
Kajla útlevél, képeslapok, arany ka-
rikák és pecsételő pont is vagyunk.  
Szerencsére voltak, akik itt is alud-
tak, nem csak átutazóban nézték 
meg a város nevezetességeit. Sokan 
érdeklődtek a mártélyi tanösvények 

iránt is, amit sajnos negatívan érin-
tett a szúnyog helyzet. A külföldiek - 
érthető módon - az idei főszezonban 
elmaradtak. Összességében még a 
villamos miatti építkezés ellenére is 
pozitív véleményük volt Vásárhely-
ről – tette hozzá a szakember.
Ami a külföldiek távolmaradását 
illeti, jellemző adat, hogy tavaly 
júliusban 7206, augusztusban pedig 
9279 volt a bejelentett vendégéjsza-
kák száma. 
Országosan rekordot döntött a 
belföldi turizmus a nyár végén. A 
Nemzeti Turisztikai Adatszolgálta-
tó Központ adatai alapján 1,8 millió 
vendég érkezett a magyarországi 
szálláshelyekre, közülük 1,5 millió 
volt hazai. Ezzel a belföldi vendégek 
száma a nyolcadik hónapban 300 
ezerrel haladta meg a tavaly augusz-
tusi számot. A szálláshelyek mind-
összesen 5,4 millió vendégéjszakát 
regisztráltak, ebből 4,4 milliót bel-
földi utazók töltöttek el. A vidéken 
nyaraló vendégek 85%-a volt hazai, 
ők a vendégéjszakák 87%-át adták.
Augusztus hónap 5,4 millió ven-
dégéjszakájának 30%-a, összesen 
1,6 millió a nemzetközi jelentőségű 
fürdőhellyel rendelkező vidéki 
fürdővárosokban, valamint a fő-
városban realizálódott. Az összes 
belföldi vendégéjszaka 41 százalé-
kát a Balaton környékén töltötték  
a magyarok. 

Kitüntette	a	
Vöröskereszt	a	
Bethlen	Gimnázium	
munkatársát

 A Magyar Vöröskereszt Or-
szágos Vezetősége „Elnöki 
Díszoklevelet” adományozott 
Juhász-Nagy Csillának. A Bethlen 
Gábor Református Gimnázium 
dolgozója a közösségi szolgála-
tos tanulókat fogja össze, akik 
rendszeres önkéntesei a szerve-
zetünknek. Segítségével minden 
évben programokat és Vöröske-
resztes tájékoztatókat tarthat-
nak.
A díszünnepség eredetileg má-
jusban lett volna, de a járvány 
miatt most tartották meg. Elis-
merték azok tevékenységét, akik 
áldozatos munkájukkal sokat 
tettek közösségünkért a maguk 
területén. A szegedi ünnepségen 
összesen 24-en vehették át a Vö-
röskereszt elismeréseit.

Megváltozott	
a	kalandpark	
nyitvatartása

 Őszi nyitva tartásra áll át a 
mártélyi kalandpark. A nyitvatar-
tása így alakul:
Péntek:12.00 -18.00
Szombat:10.00 -18.00
Vasárnap:10.00 -18.00
Aki a fent jelzett időpontokon 
kívül szeretné használni a ka-
landparkot, esetleg kenut vagy 
kerékpárt szeretne kölcsönözni, 
előjegyzést a +36 30 605 7504-es 
telefonszámon kérhet Mérai Mó-
nikától.
A kalandpark egyébként már 
hivatalosan játszótér, azért mi-
nősítették át, hogy így ingyenes 
lehessen a belépés.

Lepermetezték	a	
vadgesztenye	fákat

 A közterületen lévő összes 
vadgesztenyefát permetezték 
aknázómoly és guignardiás le-
vélgomba ellen - adta hírül a 
Polgármesteri Hivatal Gyorshír 
Szolgálata.

Foci,	kosár	mellett	
FIFA-ztak	is	–	az	
e-sportot	is	bevették	a	
vásárhelyi	sportkupába

 Kispályás fociban csapatver-
senyben, kosárlabdában pedig 
csapatban és  egyéniben: trip-
la- és félpályás dobóversenyben, 
valamint killer bajnokságban 
bizonyíthattak a fiatalok a II. 
Vásárhely Bajnokai Sportkupán – 
adta hírül a Rádió 7.
A csatornának Juhász Tünde 
szervező elmondta, hogy idén 
bevették az e-sportot is a mér-
kőzések közé. Ennek keretében 
egy az egy ellen FIFA-meccseket 
játszottak Xbox-on a Hódtói 
Sportcentrumban. Az egyébként 
kormánymegbízottként dolgozó 
szervező hangsúlyozta, hogy a 
sport az egyik legjobb knapban a 
11. diszkont Szeghalmon. 

CÍMSZAVAKBAN

Látványterveken 
a	megújuló	belváros

LAKOSSÁGI FÓRUMON MUTATTÁK BE A MEGÚJULÓ BELVÁROS LÁTVÁNYTERVEIT.  
A BERUHÁZÁS CSAKNEM 35 EZER NÉGYZETMÉTERES TERÜLETET ÉRINT MAJD 

ÉS KAPCSOLÓDIK A TRAM-TRAIN PROJEKTHEZ. AZ ELKÉPZELÉSEK SZERINT ÚJ ZÖLD-
FELÜLETEK KIALAKÍTÁSÁVAL, GYALOGUTAK ÉS VÍZFELÜLETEK LÉTESÍTÉSÉVEL LESZ 

ÉLHETŐBB HÓDMEZŐVÁSÁRHELY BELVÁROSA A JÖVŐBEN.
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PÁLYÁZATOK • Önkormányzati támogatásokról döntöttek

Egymillióra	pályázott	az	önkormányzathoz	a	Trianont	
Tagadók	Tudatos	Társasága	is
TARNAY KRISTÓF ÁBEL

	 De	 nem	 kaptak,	 a	 köz-
gyűlésen	 az	 hangzott	 el:	
nem	 tartják	 reálisnak,	 hogy	
önerő	 nélkül	 indítanának	
előadás-sorozatot.	 Három	
szervezet	 pályázott	 ugyan-
arról	 a	 címről,	mindhármat	
elutasította	 a	 közgyűlés.	
Mindkét	kategóriában	olyan	
szervezet	 kapta	 a	 legtöbb	
pénzt,	 amelynek	 képviselők	
is	 a	 tagjai.	 Kiosztották	 az	
önkormányzati	 civil	 pénzek	
második	felét.
 Összesen közel ötvenmilliónyi 
támogatásra pályázott 38 civil- és 
sportszervezet az önkormányzat-
hoz a civil támogatások második 
turnusában. Miután a koronavírus 
miatt az összesen 25 milliós keretből 
áprilisban csak mintegy ötmilliót 
osztottak ki, több, mint húszmillió 
szétosztását mostanra halasztot-
ták. A legutóbbi közgyűlés döntött 
a pályázatokról, voltak 17-en, akik 
a teljes megpályázott összeget 
megkapták, négyen viszont semmit 
nem kaptak. A szervezetek mintegy 
16 milliós önerőt vállaltak összesen 
a tervezett projektekre, bár olyan is 
volt, aki önerő nélkül pályázott és 
nyert.
A teljes keretet végül nem merítet-
ték ki, a polgármester elmondása 
szerint a megmaradt pénzt azonban 
már más célra odaígérte.

Ugyanannyi	a	két	
úszóklubnak

	 Lőkösné	 Nagy	 Sarolta képviselő 
elmondása szerint összesen húsz 
sportegyesület pályázott 41 millióra, 
ebből tizenkilencen nyertek pénzt. 
Négy szervezet kapott pontosan 
annyit, amennyit kért, egyikük – a 
Dragon Sport Club – az önkormány-
zat honlapján elérhető adatok sze-
rint még harmincezerrel többet is 
kapott, mint amennyit igényelt.
Ahogyan a polgármester és több 
szereplő is hangsúlyozta, a két, az 
utóbbi időben rivalizáló hódmező-
vásárhelyi úszóklub, a NICS-HSÚVC 
és a HÓD Úszó SE is ugyanannyit 
két-kétmillió forint önkormányzati 
támogatást kapott. A sportegyesü-
letek közül a legtöbbet a Horváth	
Zoltán fideszes képviselő vezette 
Hódmezővásárhelyi Futball Club 
kapta, három és félmilliót.
Ugyanakkor többen is kaptak még 
rajtuk kívül egymillió forint fölött: a 
Máté Taekwondo, a Hódmezővásár-
hely Sportjáért Alapítvány, a Boksz 
Klub, a Csomorkány Egyesület, a 
Közhasznú Diáksport Egyesület. 
A pályázó sportegyesületek közül 
egyedül a Kézilabda Egyesület nem 
kapott semmit, akik negyedmilliós 
önerőből kezdtek volna ingatlanfej-
lesztésbe.

Négyen	nem	kaptak	pénzt

 Minden más jellegű civil szerve-
zetek összesen tizennyolcan pályáz-
tak, ebből meglepően nagy számban, 
10-en a teljes összeget megkapták. 
Négyen nem kaptak semmilyen 
összeget, ebből az elmaradó ren-
dezvény miatt kieső nyugdíjasklub 

mellett a másik három szervezet 
Lőkösné elmondása szerint azonos 
címre volt bejegyezve.
Miután a közgyűlésen felmerült, 
indokolják meg, miért engedik el 
őket üres kézzel, a képviselő arról 
beszélt: önerő nélkül tervezett pro-
jektjeiket nem érzik reálisnak.
Így a Nemzeti Együttműködési Kö-
zösség, a Összetartozunk Szövet-
ség és a Trianont Tagadók Tudatos 
Társasága sem kapott pénzt az ál-
taluk tervezett előadás-sorozatra, 
DVD-kiadásra és testvértelepülési 
konferenciára. A Mátyás utcai ol-
vasókör támogatásáról volt egy ki-
sebb vita a döntés előtt, mivel nem 
kötötték ki, hogy a pénzt nem lehet 
étkezésre költeni. Galambos Kor-
nélné szerint viszont a harminc éves 
évforduló eseményének támogatá-
sának dokumentációjára, például 
emlékkönyvre használnák. 
Végül Márki-Zay	Péter polgármes-
ter javaslatára annyit módosítottak 
az indítványon, hogy ezt a szigorí-
tást beleírták és így megszavazták az 
olvasókör támogatását. Itt egymillió 
feletti összegekről nem beszélhe-
tünk, félmillió felett is csak ketten 
kaptak: a Fandante Kamarakórus 
Egyesület 20. évfordulójára terve-
zett kulturális estre és a Kankalin 
Közhasznú Néptánc Egyesület mű-
ködési költségekre, amely pályázata 
szerint a bérleti díjat jelenti.

Lobbizó	képviselők

 Nem a Horváth-féle HFC az 
egyetlen olyan pályázó, amelynek 
vezetésében, vagy tagjai között ön-

A KÉT VÁSÁRHELYI ÚSZÓKLUB UGYANANNYI TÁMOGATÁST KAPOTT

kormányzati képviselő is szerepel. 
Ilyen a Kankalin Néptáncegyüttes 
is, amelynek Gyöngyösi	Ferenc ak-
tív tagja és a Hódmezővásárhelyi 
Nyugdíjas Szövetség Fejes	 Péter-
rel a sorában. Ez utóbbi azonban 
végül nem kapott semmit, mivel 
Fejes elmondta, hogy a tervezett 
süteményes vendéglátást elsodorta 
a koronavírus, az összeget pedig 
Gyöngyösiéknek ajánlotta, amit a 
közgyűlés el is fogadott.
A Kankalin így támogatását a Nyug-
díjas Szövetség 120 ezrével és még 
60 ezres átcsoportosítással 780 
ezerre emelték, amelyet Gyöngyösi 
Ferenc meg is köszönt az ülésen. 
Korábban egyébként maga beszélt 
arról, hogy nagyobb támogatásért 
lobbizik, elmondása szerint azért, 
mert a járvány miatt nagyon rosszak 
a körülményeik.
Ezzel mindkét kategóriában a leg-
magasabb összeget egy képviselőt is 
magában foglaló egyesület kapta.
Hasonlóan tett előtte Horváth is, 
aki megsüvegelendőnek nevezte, 

hogy futballklubjuk kapta a legma-
gasabb támogatási összeget és arról 
beszélt, reméli, nem lesz “letámad-
va” később emiatt. A kormánypárti 
képviselő egyébként a közgyűlésen 
azt is felvette: harmadik támoga-
tási kört is indítsanak október-no-
vember környékén, miután többek 
meglepetésére kiderült, hogy a férfi 
kézilabda egyesület – melynek ve-
zetésével elmondása szerint napi 
kapcsolatban van, de erről nem be-
széltek – nem pályázott.
Ezt azonban elutasította a képvi-
selők többsége. Kis	 Andrea alpol-
gármester arról beszélt a felvetés 
kapcsán, hogy mint fogalmazott, 
„meg kell szoknia” a civileknek 
a rendszeres pályáztatást, hiszen 
épp az volt a céljuk, hogy ne alka-
lomszerűen osszanak ki pénzeket. 
Hozzátette, hogy több városban egy 
körben osztják szét az ilyen önkor-
mányzati forrásokat, a rendszer pe-
dig Vásárhelyen elmondása szerint 
eddig jól vizsgázott. 

KULTÚRA • Öt egykori vásárhelyi fazekas alkotásaiból nyílt kiállítás a Tornyaiban

A	parasztpolgárosodással	dekoráció	lett	a	vásárhelyi	kerámiából
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 A	járványügyi	helyzet	mi-
att	 zárt	 körben	 nyílt	 meg	
a	 Tornyai	 János	 Múzeum	
A	 hódmezővásárhelyi	 népi	
szecessziós	 kerámia	 című	
kiállítása,	 amely	 öt	 egykori	
vásárhelyi	 fazekas	 alkotá-
sait	mutatja	be,	s	mostantól	
december	 13-ig	 várja	 a	 lá-
togatókat.	 A	 megnyitón	 el-
hangzott:	a	népi	szecessziós	
kerámia	 virágzó	 korszakát	
az	1930-as	években	élte.
 – Jelentős hagyományai vannak a 
vásárhelyi fazekasságnak és az arra 
alapozott kerámiaiparnak, s a polgári 
lakáskultúra kialakulásával – a pa-
rasztpolgárosodás részeként – ezek a 
tárgyak már nem funkciójukban voltak 
használatosak, hanem díszítőelem-
ként jelentek meg, így a fazekasság 
művészetté vált – fogalmazott kö-
szöntőjében Miklós	Péter. A Tornyai 
János Múzeum igazgatója emlékez-
tetett: e művészetnek a városban 
komoly műhelyei működtek, amely 
világnak ismerője Nagy Vera nép-

rajzkutató, a közgyűjtemény egy-
kori igazgatója, a kiállítás kurátora, 
aki a tárlat nagyobbik részét saját 
gyűjteményéből, kisebbik hányadát 
a múzeum anyagából állította össze 
Terendi	 Viktória,	 a közgyűjtemény 
néprajzkutatójának közreműködé-
sével.
– Öt vásárhelyi fazekasmester mintegy 
száz munkájából állt össze a kiállítás, 

amelyeknek többsége a harmincas 
években, a népi szecessziós stílus vi-
rágkorában készült – jelentette ki 
Nagy Vera. E stílusnak ilyen nagy-
számú bemutatása először történik 
meg a múzeum keretei között – hív-
ta fel a figyelmet a néprajzkutató, 
emlékeztetve: ezt a kerámiastílust 
a szocialista kultúrpolitika polgári 
giccsnek minősítette, a művészet-

történészek nem találták eléggé 
művészinek, a néprajzkutatók pedig 
elég népinek.
A stílus megszületésében szerepet 
játszott, hogy a 19. század végén az 
olcsó, gyári készítésű edények meg-
jelenésével megcsappant a kereslet a 
fazekasok által készített használati 
tárgyak iránt, viszont a parasztság 
polgárosodásával új igények jelen-
tek meg. Nemcsak a festett bútoro-
kat cserélték le polgári bútorokra, 
hanem a fazekasok által készített, 
elérhető árú díszedények iránti ke-
reslet is megnőtt, amelyet a meste-
rek igyekeztek kielégíteni.
A vásárhelyi képzőművészek 1912-
ben a vásárhelyi fazekashagyomá-
nyokra alapozott, európai szintű 
kerámiahagyomány megteremté-
sének céljával hozták létre a Majo-
likatelepet, s a város fazekasait az 
itt született tárgyak inspirálták sze-
cessziós kerámiák készítésére. Nagy 
Vera felidézte: munkásságában és 
személyes sorsában is kapcsoló-
dik egymáshoz a kiállítottak közül 
három mester élete. A századelőn 
hatalmas műhelyt működtetett Lázi	
István, ahol segédként dolgozott 

Csenki	 István és Bán	 Imre is. Lázi 
1917-ben bekövetkezett halála után 
özvegye tovább működtette a mű-
helyt, ahol Csenki és Bán kialakította 
a díszedények egységesnek tekint-
hető szecessziós stílusát, amelyben 
feleségeik, az írókázással foglalkozó 
két Lázi-lány, Rozália és Etelka is 
szerepet vállalt.
A kiállításon láthatók továbbá az 
egykor pályáját kályhásként kezdő 
Fejes	 Sándor alkotásai is, akinek 
sajátos, rajzos díszítéssel készült 
munkái fővárosi és külföldi kiállítá-
sokon is szerepeltek. 
– A vásárhelyi kerámia történetében 
jelentős törést jelentettek az 1950-es 
évek, amikor a Majolikatelepet és a 
fazekasmesterek műhelyeit államo-
sították, s a mestereknek a Porcelán-
gyárban kellett korongosként munkát 
vállalniuk – tette hozzá a néprajz-
kutató. 
A kiállításon látható tárgyegyüttes 
a stílus korábbi mellőzöttsége elle-
nére fontos részét képezi a hódme-
zővásárhelyi kerámiakultúra fej-
lődéstörténetének, továbbá a város 
társadalmának, kultúrájának kora-
beli változásait is visszatükrözi. 

FOTÓ: ARANY-TÓTH ATTILA
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SPORT • December 31-ig rendbe tennék a működést

A	teniszszövetségnek	kért	
kormányzati	milliárdok	fele	
visszajár	az	államnak
BÍRÓ DÁNIEL

	 A	 Magyar	 Tenisz	 Szövet-
ség	 (MTSZ)	 közgyűlésén	
Lázár	 János	 kiemelte,	 hogy	
az	 átvett	mintegy	 3,5	milli-
árdos	 adósság	 három	 rész-
re	 oszlik:	 1,1	 milliárdot	 kell	
visszaadni	 az	 államnak,	 1,4	
milliárdot	 tesznek	ki	a	kifi-
zetetlen	számlák	többek	kö-
zött	a	versenyzők,	klubok	és	
beszállítók	 felé	 és	 további	
1-1,3	 milliárdot	 fordítanak	
a	megvásárolt,	 de	meg	nem	
rendezett	 nemzetközi	 ese-
mények	 jogtulajdonosainak	
kártalanítására.
 Lázás	 János emlékeztetett arra, 
hogy augusztus végén az A-Z Te-
nisz Produkció Kft. – amely az évek 
során már csaknem 4,5 milliárdot 
kapott a szövetségtől – kezdemé-
nyezésére, végrehajtók 509 millió 
forintot emeltek le az MTSZ négy 
folyószámlájáról, ezzel csőd közeli 
helyzetbe sodorva az MTSZ-t. Az 
elnök hangsúlyozta, hogy a szö-

vetségnek nincs jogi eszköze az 
inkasszó ellen, ám a kormány au-
gusztus végén 2,5 milliárd forintos 
támogatást hagyott jóvá az MTSZ 
működési feltételeinek stabilizálása 
és a szövetség által megvalósítandó 
szakmai programok, fejlesztések 
támogatása érdekében.
„Jelenleg nulla forint van a szövetség 
számláján az inkasszó miatt, de a for-
rások érkezőben vannak” – jelentette 
ki Lázár	János hozzátéve, december 
31-ig rendbe teszik az MTSZ műkö-
dését, hogy január 1-től tiszta lappal 

LÁZÁR JÁNOS JÚLIUSBAN LETT A SZÖVETSÉG ELNÖKE

induljon a 2021-es év.
A szeptemberi közgyűlésen a 323 
küldöttből csupán 36 jelent meg, s a 
tagság az elnökség javaslatára – az 
igazságügyi szakértő által végzett 
pénzügyi átvilágítás miatt – nem 
fogadta el a 2019-es pénzügyi be-
számolót, a közhasznúsági jelentést 
és az ellenőrző testületi beszámolót 
sem. Az új alapszabályra érkező ja-
vaslatokat az MTSZ vezetése október 
6-án tárgyalja meg, a tagság pedig a 
decemberi közgyűlésen fogadhatja 
el. 

SPORT • Országos lefedettséggel fogható

Elindult	az	M4	Sport+
BOTTYÁN RÓBERT

	 Szeptember	második	hét-
végéjén	elindult	a	közmédia	
új	 sportcsatornája,	 az	 M4	
Sport+,	amely	a	Duna	World	
helyén	 lesz	 látható	 minden	
szombaton	és	vasárnap	14	és	
22	óra	között	–	áll	az	MTVA	
közleményében.
 A legtöbb háztartásban automa-
tikus az átállás, azonban érdemes 

ellenőrizni és szükség esetén a 
tv-készüléket vagy a set-top boxot 
újrahangolni, nehogy lemaradjanak 
valamely magyar sportközvetítésről 
– hívja fel a figyelmet a közmédia.
A közlemény szerint az M4 Sport+ 
nem csupán a futballrajongóknak 
kedvez majd, a következő időszak-
ban valamennyi hazai sikersportág 
csapata és versenyzője megmutat-
hatja teljesítményét az országos 
lefedettségű csatorna kamerái előtt, 
HD-minőségben. 

SPORT • 1-0-s győzelmet aratott idegenben 
a Hódmezővásárhelyi FC

Továbbjutott	a	HFC	 
a	MOL	Magyar	Kupában
BÍRÓ DÁNIEL

	 Az	 Abda	 SC	 vendégeként	
lépett	pályára	a	MOL	Magyar	
Kupában	 a	 Hódmezővásár-
helyi	FC	első	számú	csapata.	
Egy	fejes	gólt	és	három	piros	
lapot	hozott	a	találkozó.	Ez-
zel	eldőlt,	hogy	a	Hódmező-
vásárhelyi	FC	a	MOL	Magyar	
Kupa	 7.	 fordulójában	 is	 pá-
lyára	lép.
 A NB III. középcsoportjában sze-
replő HFC legutóbbi három bajno-
kiját elveszítette, jelenleg 9. helyen 
áll a tabellán. Legközelebb szeptem-

ber 27-én a Taksony vendége lesz az 
együttes.
Abda SC – VVFK-BAU – Hódmező-
vásárhelyi FC 0-1 (0-0)
Gól: Bata
Kiállítva: Kozma illetve Katona, Bata
Szűcs Róbert vezetőedző: „Egy kivá-
ló pályán, egy jó erőkből álló megyei 
csapattal mérkőzhettünk szombaton. 
A győzelmünk egy percig nem forgott 
veszélyben, igaz egy kicsit a végére 
hagytuk a gólunk megszerzését. A lé-
nyeg, hogy továbbjutottunk, kíváncsi-
an várjuk, hogy a következő kupafor-
dulóban ki lesz az ellenfelünk. Nagyon 
örülnénk, ha egy neves NB I-es csapat 
érkezhetne Hódmezővásárhelyre. 

SPORT • Nem szerepel a versenynaptárban

Nincs	nyoma	a	Vásárhelynek	ígért	
nemzetközi	úszóversenynek
BÍRÓ DÁNIEL

	 Nincs	 nyoma	 annak	 a	
nemzetközi	úszóversenynek	
a	 Magyar	 Úszó	 Szövetség	
versenynaptárában,	 amit	
Hódmezővásárhelynek	 ígért	
Wladár	 Sándor.	 A	 szövetség	
elnökének	 kihívója	 akadt	 a	
tisztújító	 közgyűlésen.	 Vá-
sárhelyen	ősszel	négy	úszó-
versenyt	rendeznek,	az	elsőt	
ezen	a	hétvégén.
 Egyelőre nincs hír arról a rangos 
nemzetközi úszóversenyről, amit 
még erre az évre ígért a Magyar Úszó 
Szövetség elnöke a vásárhelyieknek, 
sőt az sem kizárt, hogy Wladár	Sán-

dort új elnök váltja a szervezet élén. 
Lapzártánk után, ezen a hétvégén 
tisztújító közgyűlést tart az úszó-
szövetség. A vezetői posztra újra pá-
lyázott a moszkvai olimpiai bajnok, 
mellette azonban Petrov	 Iván neve 
szintén szerepel az elnökjelöltek lis-
táján. Az elnökségi tagságra jelöltek 
között ott van Risztov	Éva is.
Wladár	Sándor legutóbb július végén 
járt a városban. Akkor bejelentette, 
még idén nemzetközi versenyt hoz a 
szövetség Hódmezővásárhelyre. En-
nek a viadalnak viszont nincs nyoma 
versenynaptárban. A program sze-
rint 2020 végéig négy megmérette-
tésnek ad otthont a Gyarmati Dezső 
Sportuszoda.
Az elsőt, a XII. Aréna Hód Faktor Ku-

pát szeptember 26-27-án a Szegedi 
Úszó Egylet rendezi. A vírushelyzet 
miatt a verseny zártkörű lesz: a 
fedett uszodában a versenyzőkön, 
az edzőkön, a versenybírókon és a 
versenybíró-képzésen részt vevő 
vizsgázókon kívül senki nem tar-
tózkodhat, az indulók létszámát 500 
főben maximalizálták.
Október 10-11-én rövid pályás via-
dalt rendez a Hód Úszó SE, decem-
ber 4-6. között regionális országos 
bajnokságot szervez a szövetség a 
delfin, a cápa és a gyermek korosz-
tálynak, december 12-13-án pedig 
cikluszáró versenye lesz a Hód Úszó 
SE-nek. 

SPORT • Emlékezetes maradt a nyári 
felkészülés

Ezüstéremmel	zárták 
a	rendhagyó	felkészülést	
a	vásárhelyi	vízilabdások
TARNAY KRISTÓF ÁBEL

	 Szeptember	 20-án	 kezdte	
meg	 a	 bajnoki	 szereplését	 a	
HVSC	 gyermek,	 serdülő	 és	
ifjúsági	utánpótláscsapata.
 Az első fordulóban Leányfalura 
utaztak a vásárhelyi vízilabdások, 
ahol a korábbi válogatott vízilab-
dázó, olimpikon Petőváry Zsolt 
szakmai vezetésével működő Duna-
kanyar volt az ellenfél. A koronaví-
rus miatt rendhagyó körülmények 
között megtartott nyári felkészülés 
egy szép eredményről is emlékeze-
tes maradhat.
Ugyanis mikor a több hónapos kiha-
gyás után júniusban már végre vízbe 

is ugorhatott minden korosztály, a 
serdülő csapat felkészülési tornán 
vett részt Mezőtúron, ahol négy 
magabiztos győzelemmel egészen a 
döntőig verekedték magukat Szabó 
Tamás tanítványai. Végül a Kecs-
kemét állította meg a menetelést, 
így ezüstéremmel térhettek haza 
a HVSC pólósai. Külön büszkeség, 
hogy a kiírás gólkirálya a hódme-
zővásárhelyi Kudella Máté lett az 5 
mérkőzésen szerzett 32 találatával.
Eredmények:
• HVSC – Kiskunfélegyháza 14-6
• HVSC – Aquaworm 13-4
• HVSC – Sopron 14-6
• HVSC – Invictus 17-8
• HVSC – Kecskemét 7-15 
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KÖZLEKEDÉS • Október elsejétől visszaáll több menetrend 
az országban

Visszaállítják	a	korábbi	Szentes–
Hódmezővásárhely	vasúti	menetrendet

BOTTYÁN RÓBERT

	 A	 MÁV	 és	 a	 GYSEV	 októ-
ber	 elsejével	 tíz	 vasútvona-
lon	 állítja	 vissza	 az	 eredeti	
menetrendet,	a	pótlóbuszok	
helyett	 ismét	 vonatok	 szál-
lítják	 majd	 az	 utasokat,	 és	
újraindulnak	a	pótlás	nélkül	
leállított	járatok	is	–	közölte	
a	MÁV	 Zrt.	 Kommunikációs	
Igazgatósága.
 Júniusban a járványra hivatkozva 
több vonalon csökkentették a já-
ratok számát, ez érintette a 130-as 
számú Szentes-Hódmezővásárhely 
vonalat is. A MÁV közlése szerint 
„a minisztérium és a vasúttársaságok 
folyamatosan figyelemmel kísérték a 
megmaradt vonatok és a pótlóbuszok 
utasforgalmát. Az eredeti menetren-
deket a június óta gyűjtött tapasztala-

tok alapján, a közlekedési szolgáltatók 
kezdeményezéseit figyelembe véve, a 
szaktárcával való egyeztetést követően 
állítják vissza.”
Ennek értelmében október elsejétől 
a visszatérnek a korábbi menet-
rendhez az alábbi vonalakon:
• Siófok–Tab,
• Vámosgyörk–Gyöngyös,
• Záhony–Mátészalka,
• Nyíregyháza–Vásárosnamény,
• Vésztő–Szeghalom–Gyoma,
• Püspökladány–Szeghalom–Kö-

tegyán,
• Szentes–Hódmezővásárhely,

• Lakitelek–Kiskunfélegyháza,
• Orosháza–Szentes–Kiskunfé-

legyháza,
• Csorna–Hegyeshalom.
Augusztus elsejétől a Zalaeger-
szeg–Bajánsenye–Őrihodos (Ho-
doš), Nagyatád–Somogyszob, 
Gyékényes–Barcs–Szentlőrinc, 
Vác–Nagyoroszi–Balassagyar-
mat, Balassagyarmat–Ipolytarnóc, 
Kál-Kápolna–Kisújszállás, Karcag–
Tiszafüred, Debrecen–Tiszalök, 
Mezőtúr–Szarvas–Mezőhegyes, 
Kecskemét–Lakitelek–Szolnok 
vonalakon már az eredeti vasúti el-
jutást biztosító menetrend szerint 
közlekednek a vonatok.
A vonatokon és a buszokon szep-
tember 15-től szigorúbb intézke-
déseket vezettek be. Kizárhatóak az 
utazásból azok az utasok, akik nem 
hordanak az orrukat és szájukat el-
takaró maszkot, kendőt vagy sálat.

A	vírus	óta	új	vevők	is	
felfedezték	a	kézműves	
piacot
	 –	Másik	réteg	jön	most,	jönnek	új	vevők	is.	Szerintem	rá-
jöttek,	hogy	fontos	a	jó	élelmiszer	–	mondja	Kovácsné	Fel-
földi	Regina	őstermelő	a	Tájháznál	megtartott	Árkádos	Kéz-
műves	 Piac	 egyik	 árusa,	 amikor	 azt	 kérdezzük	 tőle,	 hogy	
változott-e	a	látogatószám	a	koronavírus	után.	Új	árusok	is	
jönnek,	mert	nem	olyan	sok	lehetőség	van	az	elmaradó	ren-
dezvények	miatt	–	teszi	hozzá.	Sokan	tehát	arra	használják	
ezt	a	lehetőséget,	hogy	bepótolják	a	korlátozások	miatt	kieső	
forgalmat.

FOTÓ: TARNAY KRISTÓF ÁBEL

Díjkiosztóval	zárult	 
a	VIII.	Vásárhelyi	Ízök	
Fesztiválja
	 Dupla	díjeső	zárta	a	Bessenyei	Ferenc	Művelődési	Központ	
(BFMK)	előtti	téren	megrendezett	Vásárhelyi	Ízök	Fesztivál-
ját.	A	nyolcadjára	megrendezett	gasztroszemle	díjai	mellett	
ugyanis	a	második	alkalommal	megtartott	Butellás	Pálinka-
mustra	során	 is	kitüntették	a	 legjobbakat.	Elhangzott:	 iyen	
pálinkaverseny	csak	Hódmezővásárhelyen	van.	

FOTÓ: TARNAY KRISTÓF ÁBEL

SPORT • Hatalmas az ütőereje

37	másodperc	alatt	nyert 
a	vásárhelyi	bokszoló
TARNAY KRISTÓF ÁBEL

 37	 másodperc,	 kevesebb,	
mint	 egy	 fél	 menet	 kellett,	
hogy	Pap	Sándor,	a	Hódme-
zővásárhelyi	Box	Klub	spor-
tolója	 harcképtelenné	 tegye	
helyi	 ellenfelét,	 ezzel	 meg-
nyerje	a	90	kg-os	kategóriát	
a	 szombaton	 megrendezett	
helvéciai	 VI.	 Gönczi	 Ròbert	
Emlékversenyen	 –	 tájékoz-
tatta	 szerkesztőségünket	
Szalkai	 Edina	 edző.	 A	 baj-
nokságon	 összesen	 84-en	
indultak,	14	egyesület	színe-
iben.	 A	 Kecskemét	 melletti	
nagyközség	 sportpályáján	
felállított	ringben	20	hivata-
los	mérkőzést	tartottak.
 A tréner lapunkhoz eljuttatott 
közleményében azt írja: ilyen ered-
ményre számított, a 13 éves ökölví-
vónak ugyanis hatalmas az ütőereje. 
Hozzátette, hogy a házigazda Hel-
vécia színeiben versenyző ellenfe-

lével már decemberben találkoztak, 
akkor is megnyerte a meccset, de 
akkor három menetet végigjátszot-
tak. Kiemelte, hogy a fiatal játékos 
úgy aratott győzelmet, hogy most 
szerepel harmadik alkalommal.
Azt is kifejtette, hogy a mostani ki-
emelkedően gyors eredményt fon-
tos visszacsatolásnak tartja, mert 
egyértelműen látszik tanítványa fej-
lődése. A vásárhelyi klubból második 

helyezést ért el Ferenczi László ser-
dülő 80 kg-ban, Hegyi Dominiknak 
nem jutott ellenfél.
Sikeresen tette le a technikai mini-
mumvizsgát a klubból Csuka Eszter, 
Csuka Kamilla, Pap Dávid, Ferenczi 
László. Ők ezután mérettettnek majd 
meg, hisz nincs megállás: 29-én 
Gyomaendrődön szállnak ringbe és 
már a serdülő Magyar Bajnokságra 
is készülnek. 
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